
Respostes a la Ciutadania del Grup Municipal PSC al Ple de 16/1/08 
 
 
Registre 654 
Jordi Raventós 
Per al PSC 
 
1.- Els pràcticament 1.800.000 € que va rebre Esplugues l’any 2007 de la 
Generalitat segons va contestar vostè el mes passat, en concepte de què 
es van rebre? En què es van invertir? 
  
SUBVENCIONS ATORGADES PER LA GENERALITAT DE CATALUNYA 
EXERCICI 2007 
  
CONCEPTE ATORGAMENT
SERVEIS SOCIALS 2007  
Serveis socials d'atenció primària traspassats 80.855,00
Conveni marc d'atenció domiciliaria SAD aportació extraordinària 44.822,96
Conveni marc d'atenció primària 141.903,00
Conveni marc indicadors primària. 26.581,44
Programa de dinamització Esplujove  11.500,00
Elaboració de la pàgina web de joventut 5.000,00
Programa ord. promoc. l'autonomia personal i atenció persones en situació 
dependència. 20.470,00
Programes i act. Serv. Socials atenc. infància i adolescència 20.190,00
Programes manteniment sistemes resposta urgent violència a dones i fills. 188,35
Programes acollida i d'integració immigrats: Tècnica polítiques migratòries 10.500,00
Contractació mediadors 7.224,00
Contractació dinamitzador 24.000,00
Intregració lingüística 2.800,00
Assess. laboral i jurídic en matèria d'estrangeria 7.766,00
Ajuts econòmics integració immigrants 10.000,00
Tramitació exp d'arrelament soc.i reagrup.fam. 30.000,00
Subvenció programes socioeducatius i accions suport  integració social 
comunitat gitana 14.910,00
Programes per al desplegament de "Minuts Menuts" conciliació per a 
famílies amb infants de 0 a 3 anys 18.960,00
Aportació extraordinària finançament de la promoció de l’atenció domiciliària 2.693,67
 
TREBALL  
Suport al serveis de manteniment de la via pública 25.165,23
Agents cívics 31.079,37
 ./...



 
GUARDERIES  

EEII MONTSERRAT I LA MAINADA CURS 2006/2007 352.800,00
LLAR D'INFANTS MONTESA 370.000,00
 
FONS COOPERACIO  
Fons de cooperació local exercici 2007 371.311,83
Prestació supramunicipal de serveis 34.274,34
 
JUSTICIA 
Conveni col·laboració execució programes de prestacions i treballs en 
benefici de la comunitat 355,88
Ús despatxos municipals per tècnics Serv. penitenciaris, rehabilitació i 
justícia. 1.161,68
Desenvolupament projecte Commutació sancions 458,74
 
FORMACIO OCUPACIONAL 
Curs administratiu comptable 36.864,80
Telefonista i recepció d'oficina 28.224,00
Informàtica de l'usuari 21.592,20
 
INSTITUT CATALA DE LES DONES 
Elaboració del Pla de Polítiques de dones. 37.569,00
Servei d'informació i atenció a les dones 29.560,00
 
 

TOTAL............................................................................. 1.820.781,49
 
 
2.- Quina previsió tenen dels ingressos econòmics que suposarà per a 
l’ajuntament, el Pla Caufec fins a la seva finalització? Entenc de la seva 
resposta del ple anterior que també hi haurà o hi ha hagut beneficis en 
espècie. Quins han estat aquests beneficis i quins hi haurà en el futur? 
 
Jo distingiria dues coses. Els ingressos econòmics es destinaran 
fonamentalment a pagar inversió, projecte, construcció d’equipaments. Pel que 
fa als beneficis en espècies, jo, si no recordo malament, feia referència a la 
creació de llocs de treball, a la meva anterior resposta que vaig donar al ple. 
Ara, entenem com això un benefici en espècie, per dir alguna cosa, la 
rehabilitació de Ca n’Oliveres, la parada del metro i de ferrocarrils les prioritats 
en les contractacions, les obres d’infraestructures que quedaran, el soterrament 
de les línies, la construcció d’habitatges de promoció municipal, es refereix a 
això, doncs aquests són els beneficis que es deriven de l’execució del 
planejament. Alguns perquè ja venen obligats, com són els temes de les 



urbanitzacions, i altres perquè són fruit d’acords als quals hem arribat amb 
l’empresa, com la construcció dels pisos de promoció municipal.  
 
3.- Quant han costat els que s’han dut a terme durant les festes de Nadal i 
Reis? 
Quant ha costat el Mercat de Nadal del carrer l’Església? 
Els Comediants? 
La Cavalcada de Reis? 
El Parc de Reis al Poliesportiu de Can Vidalet? 
Els Carters Reials? 
La Banda del Pare Manyanet? 
 
Doncs el campament dels Patges Reals del carrer de l’Església, que incloïa 
diferents activitats, les parades, els patges, l’animació, cantada de nadales, el 
tancat d’animals, la sonorització, els patges reals, van tenir un cost de 35.116 
euros. Les activitats que es van desenvolupar a la Rambla Carme, les haimes 
reals, patges i l’escultura pessebre, 11.472 euros. Les activitats a la Rambla 
Verge de la Mercè, també amb haima real, patges, tallers i altres atraccions, 
10.846 euros. El parc de jocs del poliesportiu de Can Vidalet 34.532 euros. 
L’actuació a càrrec de la companyia Comediants, 35.960 euros. I respecte a les 
bandes de música de la cavalcada de Reis, el cost de la banda del pare 
Manyanet va ser 1.945 euros. 
 
 
Registre 655 
Elisabet Millà 
Per al PSC 
 
1.- Han fet ja el recorregut pel carrer Milà i Pi per veure les plaques amb el 
nom del carrer? Han vist les irregularitats? Quan les canviaran? 
 
Hem fet el recorregut, les hem vist i hem tretes aquelles plaques que no 
estaven bé i que substituirem. En una d’elles posava “carrer Milà i Pi, advocat i 
polític 1853-1922” que és la correcta, i a les altres dues només posava “carrer 
Milà i Pi.” Hem tret les dues, i estan encarregades per substituir-les per les 
plaques correctes. 
 
2.- Hi ha treballadors a càrrec de l’ajuntament o d’alguna empresa 
contractada per l’ajuntament que cobrin menys de 1000 € o 1000 € de sou 
mensual tot i fer una jornada laboral completa? Si és Aixa quanta n’hi ha? 
 
A l’Ajuntament no hi ha cap treballador que cobri menys d’aquesta quantitat. El 
grup de salari més baix és el 4, i el salari seria de 1.518 euros mensuals. Pel 
que fa als treballadors de les altres empreses que vostè diu, bé, això depèn 
dels seus propis convenis col·lectius. Ells ho regulen per la seva pròpia 
negociació col·lectiva quin és l’import salarial, per acord entre els treballadors i 
les empreses. No li puc donar aquesta informació perquè no disposem d’ella, 



em remeto als convenis col·lectius o als acords entre els treballadors i 
l’empresa respectiva. 
 
3.- Aquest gener s’han revisat els sous dels treballadors de l’ajuntament? 
Se’ls aplicarà l’increment de l’IPC o l’increment de l’IBI? 
S’han revisat també els sous dels regidors i regidores tot i que fa 6 mesos 
van ser revisats i van ser aplicats uns increments molt importants? En 
cas de ser revisats quin increment s’aplicarà el de l’IPC o el de l’IBI? 
 
Pel que respecta als treballadors, inicialment sempre tenen cada any 
l’increment que marca la Llei de Pressupostos de l’Estat, el 2% en aquest cas. 
No obstant hi ha una clàusula de revisió al conveni, on s’aplica l’IPC, a final 
d’any es regula amb l’IPC. En aquests moments també, d’altra banda, s’està en 
negociació col·lectiva, i una vegada tancat el conveni segurament hauran 
increments en els propers quatre anys que seran per damunt l’IPC. Pel que fa 
als polítics, doncs no se’ls aplica ni l’IPC ni l’IBI, única i exclusivament s’aplica 
el que marca la Llei de Pressupostos de l’Estat, que és el 2%.  
 
 
4.- Fa uns dies s’ha fet públic un estudi referent a l’any 2007 que diu que 
Esplugues és el municipi de l’estat que té el preu de la vivenda de segona 
mà més car (6.273 euros el metre quadrat). A què creuen vostès que és 
degut? Quina valoració en fan? 
 
Miri, valoracions pot haver-hi vàries, i segurament que és una problemàtica 
comuna al conjunt dels municipis del nostre entorn, com ara per exemple la 
situació geogràfica, l’escassedat del sòl, els serveis que es presten, el conjunt 
de l’estat de la ciutat, etc.  
 
Però jo el que fet, com que no sé d’on vostè ha tret aquesta quantitat, el que he 
fet ha estat buscar-la, a veure si la veia en algun lloc, i m’he trobat amb la 
sorpresa que hi ha estudis diferents amb diferents quantitats. Per tant, vostè 
parla d’aquests 6.273 euros, però jo he agafat El Punt, que per mi és un diari 
d’allò més seriós amb les informacions, amb una informació que recordava que 
havia aparegut, i a El Punt es parla que el preu és de 3.309 euros, no aquests 
6.273.  
 
Però no m’he conformat amb això, he anat a buscar la informació, d’on El Punt 
ha tret aquest reportatge, i he vist que surt això de la Societat de Taxació, que 
fa una relació del preu de l’habitatge. En aquest cas, per exemple, nou a 
Catalunya, i efectivament a Esplugues està amb aquest preu, segons la 
Societat de Taxació. És un informe molt recent, i la informació que li dic d’El 
Punt és del 3 de gener de 2008. El preu, és més, diu: “L’evolució del preu ha 
estat de desembre del 06 a juny del 07, ha estat de 3.198 euros a 3.309 euros 
en el cas de l’habitatge nou.” I quan te’n vas a buscar altres informacions com 
ara l’habitatge de segona mà, doncs també són dispars, i ens parla, per 
exemple, que el municipi amb l’habitatge més car no és Esplugues, sinó que és 
Sitges en aquests moments. 



 
És Sitges amb un preu de 4.905 euros metro quadrat, també lluny d’aquests 
6.000 que vostè diu. I pel que fa al cas d’Esplugues, doncs fa referència a que 
és amb aquests 4.166 euros, i també diu que ha hagut un decrement d’un 3,6% 
entre l’any 2006 i 2007. És a dir que, jo li puc dir quines pensem nosaltres que 
són les causes, però sí li dic que m’agradaria que ens donés la font 
d’informació, perquè és dispersa i és diversa, ja ho veu vostè, oi?  
 
 
 
Registre 656-657 
Maria Teresa Carbonell 
Per al PSC 
 
1.- El mes passat vaig preguntar per una actuació de fumigació que em va 
caure a sobre quan era al barri de la Miranda. Vostès em van contestar 
que n’estaven assabentats i que, va sortir anunciada a la web municipal i 
a la web del Parc de Collserola. Tot i això ni jo ni moltes de les persones 
que vam patir aquesta pluja no estàvem assabentades, i és que potser no 
tothom consulta les webs. Em sorprèn però que sovint facin ús de 
“l’ajuntament informa” que es reparteix a totes les bústies per tal 
d’anunciar qualsevol petita actuació i que per això no hagin utilitzat un 
mitjà d’informació més assequible a tothom. 
Si jo estic informada d’aquesta fumigació, per molt inofensiva que vostès 
diguin que és, tinc la llibertat d’estar sota aquesta pluja o no. Segons 
m’ha dit el patronat de Collserola, l’ajuntament té l’obligació d’avisar a la 
població afectada en cas de fumigació, perquè pot haver-hi persones a 
qui aquest producte pot perjudicar i produir efectes secundaris 
importants per la seva sensibilitat o perquè estan prenent algun 
medicament. 
Com és que no s’ha seguit aquest protocol de manera acurada? 
En properes ocasions pensen seguir-lo? 
 
L’afirmació darrera a mi m’ha preocupat, i jo el que he fet ha estat posar-me 
immediatament en contacte amb el patronat de Collserola, i he parlat amb el 
seu Gerent, i el Gerent m’ha comentat que sí que van rebre dues trucades. Una 
va ser de Vivers Isart, de Sant Just, i l’altre de la Granja Pino de Sant Feliu. 
M’han afirmat i requeteafirmat que el producte és totalment innocu, i està 
aprovat per les autoritats sanitàries espanyoles i europees, i que no pot 
provocar cap mena d’efecte secundari. Això és el que el Patronat de Collserola 
m’ha comentat. Jo no voldria ara tampoc entrar aquí en una discussió sobre si 
hem d’informar nosaltres o el Patronat. En realitat qui té l’obligació d’informar 
és l’administració que actua, en aquest cas era el Patronat, però sí que és 
veritat que nosaltres, a més de posar-ho a la web, haguéssim pogut fer un 
“Ajuntament Informa”. En prenem nota, perquè crec que és un bon suggeriment 
en aquest sentit, en aquest cas.  
 



2.- Amb qui m’he de posar en contacte per quedar en un dia i hora per 
anar a veure El Sagrat Cor i el Sant Crist al magatzem del Museu tal com 
van respondre’m en el ple passat? 
 
Doncs el ple passat vaig dir que amb mi mateix, no?, vull dir que per tant, si ens 
truquem, quedem i busquem una persona per acompanyar-te per veure’l, o jo 
mateix et puc acompanyar per fer la visita i veure com està l’estat d’aquestes 
peces. 
 
3.- Per poder accedir a l’informe que ha fet l’empresa INTEMAC sobre la 
fuita d’aigua del pont d’Esplugues que he de fer? A quin departament 
m’he d’adreçar? Qui ha de portar a terme les reparacions? Quan 
començaran les obres? 
 
Si ho vols consultar, hauries d’adreçar-te al Departament de Medi Ambient i 
Serveis Territorials o em truques a mi mateix, que jo te’l facilitaré i l’estarem 
veient. D’altra banda, jo m’avanço i ja dic que ha hagut una inspecció i una 
visita del Subdirector de l’Autoritat del Transport Metropolità, hem estat veient 
el contingut de l’informe, les conclusions, i els tècnics es reafirmen en que les 
filtracions d’aigua es deuen al rec de la capa de gespa superior. Per tant, una 
de les actuacions de s’han de fer, que ja dic que es farà, segons m’han 
comentat, durant el mes de juliol – agost d’aquest any, de cara a l’estiu per 
problemes del transport de Tramvia, per tal de no impedir o molestar massa al 
pas i la freqüència dels tramvies, doncs es substituirà la gespa per una capa 
impermeabilitzada de manera que no sigui necessari el rec i per tant s’evitin les 
filtracions que en aquests moments té el pont.  
 
4.- On s’està construint la nova residència Fèlix Llobet hi passa una mina 
d’aigua que desemboca a Montsió. Amb els moviments de terres que hi 
ha ja es té en compte el perill que pot suposar (filtracions de 
clavegueram, desviament de l’aigua o fins i tot ensorrament de la mina) 
per a la mina? 
 
Nosaltres sabíem que la mina passava per aquest solar que vàrem cedir a la 
Fundació Fèlix Llobet per a la construcció d’una residència. El projecte abans 
de fer-lo definitivament s’ha adequat al pas de la mina, de manera que queda 
absolutament respectat el pas de la mina. Vull dir que se sap on està la mina, 
està documentat. S’ha fet el projecte respectant absolutament el pas de la 
mina, i per tant, no ha d’haver cap problema per garantir les condicions 
sanitàries de l’aigua, etc., etc., vull dir que s’han pres totes les mesures per part 
de la promotora, la Fundació Fèlix Llobet i per part de l’Ajuntament perquè no hi 
hagi cap mena de problema. 
 
És responsabilitat de l’ajuntament que aquesta obra es faci correctament 
sense cap perjudici per a la mina? Si no és l’ajuntament qui n’és el 
responsable de que les coses es facin ben fetes? 
 



És responsabilitat de l’empresa que executa les obres sota la supervisió de 
l’Ajuntament, que és el que s’ha fet. 
 
5.- Com és que una setmana abans (concretament el dia 9 de gener) de 
l’inici d’aquest ple encara no es podien consultar les respostes que vam 
fer a la ciutadania durant el ple passat? 
 
El ple passat, com hauran observat, va ser un ple bastant llarg, l’acta ocupa 
més de 100 fulls. D’altra banda, hi ha hagut les vacances de Nadal, i això ha fet 
que s’hagi endarrerit una mica. No ha de ser habitual. Aprofito per dir que 
aquests quadradets que surten a l’acta és que la persona que fa la transcripció 
no entén el que s’està dient, ja sigui perquè no s’entén o per una errada. A 
vegades ens hem trobat també que la persona que transcriu confon una 
paraula per una altra. 
 
 
 
Registre 658 
Felisa Melo 
Per al PSC 
 
El Parc dels Torrents no té ni una sola font que vagi bé. El Parc dels 
Torrents està inundat en moltes zones ombrívoles i és que es rega 
constantment tant li fa si plou o no o si està moll o no ho està. 
Ens queixem de l’incivisme dels amos o mestresses de gossos que no 
recullen els excrements els seus gossos, i realment això és un problema, 
però no el problema del Parc dels Torrents. El problema del Parc, en 
aquests moments són els vidres trencats que hi ha per arreu i que triguen 
a ser recollits. Aquest incivisme és més perillós que el dels excrements a 
terra. 
La saviesa popular diu que si trepitges una “caca” et toca la loteria, però 
si trepitges un vidre, la loteria que et toca és ben diferent. 
Qui s’encarrega de fer i controlar el manteniment del Parc? Ens hem de 
queixar per tal que es faci en condicions? 
 
Jo distingiria que al Parc dels Torrents hi ha unes zones de solana i unes zones 
ombrívoles. A les zones ombrívoles sí que és veritat que, sobretot a l’hivern 
quan les hores d’insolació són menys i més si ha hagut humitat o pluja doncs li 
costa evaporar-se l’aigua. No obstant, em comentaven, per exemple, que des 
del 31 de desembre no es rega perquè hi ha molta humitat acumulada. La 
neteja es fa de dilluns a dissabte, i es fa tots els dies. A partir d’aquí, la 
intensitat és pràcticament diària. Potser que en algun racó o potser que en el 
moment hi hagi alguna trencadissa, però que sí que podem afirmar que 
mantenim el parc en bones condicions. Agraïm, no obstant, aquests 
suggeriments, perquè pensem que ens ajuden a incentivar molt més aquests 
aspectes de la neteja en els parcs públics. 
 
 



Registre 659 
Patricia Marcos 
Pregunta per a la Sra. Alcaldessa 
 
Aquest és el segon any que ve per Reis el grup Comediants. L’espectacle 
que sol oferir aquest grup d’actors és d’una gran qualitat i vistositat i que 
ens consta a tots els ciutadans i ciutadanes una bona pila de diners, crec 
que val la pena que es pugui veure bé i molt especialment els nens petits 
que és a qui va dirigit. 
Després de l’experiència de l’any passat, que va quedar demostrat que el 
lloc idoni per aquest espectacle en concret, no és la Plaça Santa 
Magdalena, i que em consta que diverses veus així ho van manifestar, 
com és que s’ha tornat a repetir en el mateix lloc? 
Nosaltres l’any passat ja vam haver de marxar a mig espectacle perquè ni 
el meu fill, ni els altres nens petits que ens acompanyaven no podien 
veure res. Aquest any ha passat el mateix. 
D’altra banda entenc que entre vostè i jo hi ha una gran diferència. Vostè 
és l’alcaldessa i jo només una ciutadana d’Esplugues com 45.000 més. 
Per tant entenc que vostè tingui un lloc privilegiat per a veure l’espectacle 
(separada de la resta de ciutadans i en un lloc sense aglomeracions ni 
empentes) perquè tots no cabíem a primera fila i vull creure i pensar que 
totes les persones que eren en aquest lloc eren representants de la 
ciutadania, és a dir càrrecs electes. Podria dir-me però, quina és la 
diferència entre els seus fills que també gaudien d’un lloc privilegiat, a 
primera fila i sense aglomeracions ni empentes, i el meu fill que no va 
poder veure res? 
Es plantejaran de cara a l’any vinent, si és que torna a venir un espectacle 
d’aquestes característiques de fer-ho en un altre lloc més ampli, amb més 
visibilitat com ara la Plaça Catalunya o la plaça vermella del Parc Pou d’en 
Fèlix? 
 
Compartim amb vostè la qualitat i la notorietat que aporta l’espectacle de 
benvinguda dels Reis realitzada per la companyia de teatre Els Comediants. 
Aquest és el segon any que aquest Ajuntament ha decidit reforçar les activitats 
relacionades amb Reis, per tal que esdevinguin més que mai una immillorable 
excusa per viure la ciutat amb activitats adreçades a tota la família. Enguany, la 
participació de la ciutadania d’Esplugues en els actes de la nit de Reis ha estat 
més alta que mai. L’espectacle de benvinguda al que vostè fa referència va 
omplir, com va poder comprovar, de gom a gom la plaça de Santa Magdalena i 
el tram de la carretera Laureà Miró davant de la plaça. La presència de 
persones va anar en augment al llarg de l’actuació de Els Comediants. Ara bé, 
és cert que els espectacles amb una gran afluència de públic, com ara són 
també els concerts i els espectacles de carrer, és del tot impossible gaudir 
d’una visió òptima des de totes les ubicacions d’aquest espai públic.  
 
Lamentem per això que en el seu cas no hagi pogut plenament, no hagi pogut 
gaudir plenament d’aquesta actuació amb la seva família i d’altres persones, tot 
i que sí que és veritat que els nens i nenes han d’anar per força acompanyats 



d’adults, siguin els pares i mares, o siguin avis i àvies, o aquelles persones que 
estiguin o que tinguin a càrrec la seva cura.  
 
Ara bé, esperem que comprengui que l’espectacle ofert pels Comediants està 
expressament dissenyat per aquest espai públic, per això l’activitat no sols 
disposava d’actuacions a l’escenari, un escenari que per cert es va elevar 
gairebé un metre respecte a l’any passat, sinó també amb elements i 
estructures mòbils de més de quatre metres aproximadament, que entraven a 
la plaça i permetien gaudir de l’espectacle des de diferents angles i situacions.  
 
També voldria comentar que tot i que no es descarta d’entrada altres 
ubicacions respecte a aquest espectacle, creiem que cal tenir molt present el 
caràcter emblemàtic tradicional i d’identitat d’Esplugues de la plaça Santa 
Magdalena en un acte tan emotiu com aquest, i més tenint en compte que 
després de l’espectacle també es fa la rebuda dels Reis Mags d’Orient i per 
tant, s’ha de fer la pujada al balcó i l’entrega de la clau màgica, entre altres 
coses, i per tant, torno a repetir exactament el mateix. 
 
Respecte a la ubicació de la Corporació Municipal, aquesta no obeeix a un lloc 
privilegiat ni molt menys, sinó únicament a qüestions de protocol relacionades 
amb la benvinguda dels Reis Mags d’Orient. Hi ha altres regidors de l’equip de 
govern que venien acompanyats dels seus fills, i en aquest cas es trobaven 
entre el públic. En el meu cas, jo per força havia d’estar allà, per cert que 
havien altres regidors i regidores que també es van trobar acompanyats per 
algun familiar. En algun moment donat també hi havia algunes persones que no 
eren de la corporació, que no les coneixíem. Hi havia alguna mare amb 2 fills 
que allà es trobaven, però vostès poden entendre que jo a banda d’ Alcaldessa 
soc mare, havia d’estar allà per força i volia veure la cara de la nit màgica que 
feien els meus fills. Això és tot, aprofitem per felicitar el regidor Juan Fernández 
que avui és el seu aniversari, i per tant, donem per conclòs aquest ple. S’aixeca 
la sessió. 


